
Ziemia Lu6Unieckg 
GAZETA POWIATOWA 
EGZEMPLARZ BEZPŁATNY 

NR 7/2002 (15) 
ISSN 1641-1935 

Egzamin z naszej doj rzalości 

Już za kilka dni - 27 października 2002 roku - lokalne 
społeczności dokonają wyboru swoich przedstawicieli do 
Sejmiku, Rady Powiatu i Rad Gmin. Jako Pierwszy 
Starosta Powiatu Lublinieckiego III Rzeczypospolitej, 
Lll_mielam się prosić Państwa o powszechny udział 
• • .-.x=c,'<'...F :,,or11ch. od decy;ji każdego z Was będzie zależał 
rozwój p , miasta i gminy. Po raz pierwszy 
wybier beq,,ośrednio dwóch burmistrzów i sześciu 

' 
dą zarządzać jednoosobowo miastami 
o powiatu. Udział w wyborach jest 

działem w życiu społecznym, a to 
feiętego Jana Pawia II - �a wi 

ści: 

Starosta 
·atu Lubli�eckie 
li -cd (;J V(A l.Ó-

Wojciech Graca 
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Podsumowanie minionej kadencji 
Wdrożenie przed czteroma laty reformy administracji 
publicznej i utworzenie powiatów i województw 
uwieńczyło wie lo le tn ie  s taran ia  środowisk  
samorządowych o decentralizację zadań i finansów 
publicznych. Nowe zadania, ambitne plany, uporczywe 
dążenie do wyznaczonych celów, sukcesy, czasami 
porażki - tak krótko można by scharakteryzować 
minioną kadencję. O to, jak oceniają czteroletnią 
działalność powiatu, pytałam mieszkańców naszego 
powiatu: 

He n r y k  S w o b o d a ,  
przewodniczący Rady Powiatu, 
wójt gminy Pawonków 

- Bardzo dobrze się stało, że następne 
zadania publiczne zostały przekazane 
samorządom. Po raz kolejny okazało 
się, że samorząd potrafi lepiej 
i optymalnie} wykonywać zadania, 
które poprzednio wykonywała 
administracja rządowa. Z najbardziej 
istotnych wymieniłbym: remonty we 

wszystkich szkołach średnich (wymiana okien, remonty 
sanitariatów), podłączenie Zespołu Szkól do ciepłowni, 
poprawę stanu dróg powiatowych. Dzięki wypracowanym 
przez powiat i gminy rozwiązaniom można było nie tylko 
remontować drogi, ale przeprowadzić również inwestycje. 
Gdyby obecne zasady utrzymywania dróg powiatowych 
zostały zachowane, to według mojej oceny w gminie 
Pawonków w czasie 1-1,5 kadencji wszystkie drogi 
powiatowe otrzymałyby nową nawierzchnię. Dużym 
osiągnięciem było również zorganizowanie Centrum 
Powiadamiania Ratunkowego. Mam nadzieję, że rząd jak 
najszybciej uruchomi numer 112, co pozwoli na pełne 
wykorzystanie naszych służb ratunkowych. 

Józef Mocny, lekarz NZOZ w Strzebiniu 
- Na mijającą kadencję patrzę przede wszystkim poprzez 
pryzmat ochrony zdrowia. Dzięki 
p rocesom p r z e k s z t a ł c e n i o w y m  
w zakresie podstawowej opieki 
zdrowotnej w końcu 1999 roku na 
terenie gminy Koszęcin powstał prężny 
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej 
"Medikom ", który ku ogólnemu 
zadowoleniu ludności objął opieką 
podstawową pacjentów w dwóch 
poradniach: w Koszęcinie i Strzebiniu. 
Wydłużono czas pracy poradni, a w 
godzinach nocnych i w dni wolne od pracy - poprzez dyżwy 
lekarskie - zapewniono opiekę całodobową. Personel nie 
stracił pracy, wzrosły zarobki, lekarze po raz pierwszy 
uzyskali wpływ na działalność ochrony zdrowia, byli z niej 
rozliczani i dysponowali finansami na funkcjonowanie 
placówek. Obecnie jestem lekarzem rodzinnym i pediatrą w 
Przychodni Medycyny Rodzinnej w Strzebiniu wchodzącej 
w skład Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
"Medicus". 

Tłyremontowałem na własny koszt dawny Ośrodek Zdrowia 
w Strzebiniu, przekształciłem go w nowoczesną placówkę 
ochrony zdrowia. Te dokonania były możliwe dzięki 
rozsądnej polityce władz powiatowych. Przy małych 
kosztach Niepubliczne Zakłady Opieki Zdrowotnej 
zapewniły bardzo dobrą opiekę pacjentom. 

Jerzy Kupka - v-ce prezes firmy EJOT w Ciasnej, 
radny Rady Powiatu 

- Dzięki zaangażowaniu władz 
samorządowych i radnych Rady 
Powiatu udało się załatwić wiele 
spraw o bardzo istotnym znaczeniu 
dla naszego powiatu. Za ważne 
o s i ą g n i ę c i e  w d z i e d z i n i e  
b ezp i e c z el1s t w a  u w a żr 
u r u c h o m i e n i e  C e n t ri 
Powiadamiania Ratunkowego przy 
Państwowej Straży Pożarnej oraz 
oddanie do użytku obwodnicy na 

terenie Lublińca, która usprawniła komunikację. Dla 
dalszego usprawnienia komunikacji oraz poprawienia 
bezpieczeństwa w ruchu drogowym uważam za konieczne 
dokończenie budowy obwodnicy oraz wybudowanie ronda 
na jej skrzyżowaniu z ulicą Oleską. Ważnym jest także 
utworzenie posterunków w poszczególnych gminach. 
Efektem pracy Komisji Zdrowia jest prywatyzacja 
podstawowej opieki zdrowotnej, która umożliwiła lepszy 
dostęp do niej mieszkańcom wszystkich gmin. Uważam to za 
właściwy kierunek reformowania służby zdrowia. Cennym 
osiągnięciem jest także wysoki poziom opieki w domach 
pomocy społecznej fimkcjonujących na naszym terenie. 
Za jedną z najważniejszych spraw uważam tworzenie 
nowych miejsc pracy pozwalających na ograniczanie 
bezrobocia, do czego moglem przyczynić się w szczególn 
na terenie gminy Ciasna. 

Rufin Majchrzyk - nauczyciel, były dyrektor 
Gimnazjum w Boronowie, członek Zarządu Powiatu 

- W październiku I 998 r. zostałem 
radnym powiatowym, bylem jedynym 
przedstawicielem gminy Boronów. 
Powierzone mi stanowisko było dla 
mnie dużym wyróżnieniem. Miałem 
zaszczyt współpracować w Zarządzie 
z l u dźm i k o m p e t e n t n y m i  i 
odpowiedzialnymi. Myślę, że udało 
nam się przez minione czte,y lata 
kreować taką działalność powiatu, 
która pozwoliła na jego wszechstronny rozwój. Dzięki 
operatywności Starosty i wsparciu naszych działań przez 
posła Edwarda Maniurę udało nam się zrobić o wiele więcej 
niż wskazywały na to możliwości finansowe. Mam nadzieję, 
że Rada i Zarząd nowej kadencji będą kontynuować 
rozpoczęte przez nas dzieło. 

c.d.s11: 15 
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Felieton 

Powiat Lubliniecki I kadencji 

Czas i przestrzeń określają nasze życie. I jest w 
człowieku jakaś naturalna potrzeba, że w 
określonych przedziałach czasowych, dokonuje 
różnorodnych podsumowań, stawia sobie wiele 
pytań, na które próbuje znaleźć odpowiedzi, 
pozwalające określić kierunki działania na 
przyszłość. Dla mnie takim przedziałem czasu jest 
dobiegająca końca pierwsza kadencja, w której 

· ałem zaszczyt reprezentować wspólnotę powiatu 
ko starosta . Było to dla mnie i moich 

współpracowników ogromne wyzwanie. Musieliśmy 
stworzyć sprawnie działającą strukturę_, która 
pozwoli na dynamiczny start i osiągnięcie 
maksymalnie wysokiego pułapu rozwoju powiah1 w 
tych obszarach, za które jest on odpowiedzialny. W 
swoich felietonach dzieliłem się z Państwem 
radościami, sukcesami, ale także i troskami. Cieszyło 
mnie to, iż mogłem w ten sposób zapukać do drzwi 
wielu domów mieszka{1ców naszego powiatu, 
chociaż w głębi serca najbardziej cieszą mnie 
spotkania osobiste, dzięki którym można poczuć 
bezpośrednią bliskość drugiej osoby. W tym numerze 
"Ziemi Lublinieckiej" przedstawimy Państwu środki 
pozabudżetowe,  które udało się nam zdobyć i 
rw eznaczyć na cele, na które brak było środków 

ansowych w budżecie powiatu, skonstruowanym 
w oparciu o dotacje i subwencje. Na łamach 
poprzednich wydań "Z iem i Lub 1 in ieckiej" 
informowałem Państwa o przekształceniach w 
ochronie zdrowia, które pozwoliły na terenie naszego 
powiatu utworzyć niepubliczne zakłady opieki 
zdrowotnej; o rozwiązaniach, w wyniku których nie 
utworzyliśmy Powiatowego Zarządu Dróg, co z kolei 
pozwoliło nam na zaoszczędzenie kilkuset tysięcy 
złotych rocznie, które mogliśmy dodatkowo 
przekazać bezpośrednio na remonty dróg. Również 
remonty naszych szkół, placówek opiekuńczo
wychowawczych, w zgodnej opinii dyrektorów, 
pozwoliły naszym szkołom nadrobić część zaniedbań 
i stałego niedofinansowania wówczas, gdy organem 
prowadzącym było Kuratorium Oświaty w 
Częstochowie. 

By ł o  t o  
możliwe dzięki 
n a s z y m  
zabiegom o pozyskanie dodatkowych środków, 
ponieważ subwencja oświatowa z trudem wystarcza 
na pokrycie b ieżącej działalności szkół.  
Utworzyliśmy Powiatowe Centrum Zarządzania 
Kryzysowego oraz Centrum Powiadamiania 
Ratunkowego. Już wkrótce pozwoli to na szybki 
dojazd karetek pogotowia ratunkowego, wozów 
strażackich i policyjnych na miejsce zdarzeń, co mam 
nadzieję_, uratuje niejedno ludzkie życie. 
Wspieraliśmy również inicjatywy kulturalne i 
spo1iowe na terenie całego powiatu. Domy pomocy 
społecznej zapewniają przebywającym w nim 
pensjonariuszom wysoki standard, który został 
również zauważony przez Pana Starostę -
zaprzyjaźnionego z nami Powiatu Lorrach - Aloisa 
Riibsamena. 
Nie sposób oddać w krótkim tekście wszystkich 
przemyślefi. Stanowią one jednakże inspirację do 
dalszej pracy. Największym wyzwaniem - jak sądzę -
będzie wypracowanie lepszej formuły stałych 
kontaktów z burmistrzami i wójtami Powiatu 
Lublinieckiego, na miarę tych, z którymi już dzisiaj, 
taki poziom został osiągnięty z korzyścią dla obu 
stron tej samej przecież wspólnoty samorządowej. 
Współpraca  t a k a  m o gł a b y  z a o wocować  
poszerzeniem możliwości .inwestycyjnych, które z 
kolei miałyby wpływ na spadek bezrobocia, z którym 
kolejne rządy zupełnie sobie nie radziły, a samorządy 
zostały pozbawione instrumentów, pozwalających na 
podjęcie w tej mierze skutecznych działań. Kończąc 
tę_ krótką refleksję_ pragnę podziękować Państwu za 
udzielone mi wsparcie i życzliwe gesty, które są dla 
mnie umocnieniem w trudnych chwilach. 

Starosta 
Powiatu Lublinieckiego 

/ ·1 ,-
/ j {, t I t'9tro.Ln 

(~/<!J('.,I J.-. - . -Wojciech Graca 



STR. 4, NR 7/2002 ZIEMIA LUBLINIECKA 

Publ ikowany na łamach "Ziemi Lublinieckiej "  (nr l /2002) l ist, kierowany do członków Kraj owej Rady Sądownictwa, 
wystosowany przez: starostę Wojciecha Gracę, burmistrza Woźnik Alojzego Cichowskiego, wójta gminy Pawonków 
Henryka Swobodę oraz wójta gminy Herby Jerzego Cyrulika, dotyczący prośby o pozostawienie Sądu Rejonowego w 
Lublińcu i Prokuratury w strukturach okręgu gl iwickiego, spowodował reakcję  członków Zarządu Miasta Lubl i 11ca. W 
odpowiedzi na ten l ist  wystosowali oni p ismo skierowane do Krajowej Rady Sadownictwa, które zamieszczamy obok l istu, 
któ1y dla jasności sprawy ponownie publikujemy . 
.Jakikolwiek komentarz jest w tym przypadku zbyteczny. Ocenę działań w tej sprawie pozostawiamy Czytelnikom "Ziemi 

OR - 07 1 5-2/02 

Lubliniec, dn. 07 .0 1  .2002r. 

Szanowni 
Członkowie 
Krajowej Rady Sądowniczej 

W imieniu wspólnoty samorządowej gmin powiatu 
lub l in ieckiego zwracamy się do Pana z uprzejmą prośbą 
o pozostawienie zarówno Sądu Rejonowego w Lubli ócu jak i 
Prokuratury w strukturach okręgu gl iwickiego. Rada Powiatu już 
29 grudnia 1 999 roku podjęła uchwałę w sprawie zajęcia 
stanowiska w przedmiocie miejscowej podległości j urysdykcyjnej 
powiatu lubl inieckiego, którą przesyłam w załączeniu, czyniąc w 
ten sposób zadość woli mieszka11ców Ziemi Lublinieckiej ,  aby 
sprawy związane z sądownictwem i prokuraturą szczebla 
okręgowego, mogły być załatwiane, w którymś z najbliżej 
położonych miast ś ląskich. 
M ieszka11cy Ziemi Lubl inieckiej z wielką radością i wdzięcznością 
przyjęl i  informację, iż zarówno Sąd Rejonowy jaki i Prokuratura 
zostały włączone do okręgu gl iwickiego. Od początku i stnienia 
powiatu, chcąc spełnić wolę mieszkaóców Ziemi Lublinieckiej ,  
Rada Powiatu podjęła l i czne działania, aby nasza droga do Katowic 
nie prowadziła przez Częstochowę. Mieszkaócy tej Ziemi z 
utęsknieniem czekali na refom1ę terytorialną, aby móc wrócić w 
pełn i  do swoich korzeni ,  do kręgu kulturowego, z którego 
wyrastały pokolenia naszych przodków. Również w strategii 
województwa śląskiego jesteśmy w subregionie g l iwickim a nie 
częstochowskim, co także świadczy o widzeniu Z iemi  
Lublinieckiej i jej miejsca w obszarze województwa śląskiego. 
Związki powiatu lubl in ieckiego z Gliwicami rozwijają się bardzo 
dynamicznie. To właśn ie w Gliwicach znajduje się s iedziba Kurii 
Diecezjalnej oraz Delegatura Kuratorium Oświaty. Do G l iwic 
można dojechać w c iągu zaledwie 40 minut. Można by jeszcze 
przytaczać wiele argumentów, ale dla nas - reprezentantów 
wspóln oty samorządowej - n ajważn iej szy jest argument 
respektowania przez władzę wol i  mieszka11ców, zwłaszcza w tych 
sprawach, które zależą wyłącznie od decyzj i  administracyjnych. 
Ze społecznego punktu widzenia ważne jest, aby obywatel 
akceptował i szanował wymiar sprawiedl iwości  oraz nie 
kwestionował jego wyroków. Niestety, przytoczone już wyżej 
argumenty. świadczą o tym, iż decyzje zapadające w Częstochowie 
zawsze będą miały inny, społeczny odbiór aniże l i te, które zapadają  
w Gl iwicach. Mieszkaócy Ziemi Lublinieckiej czują s ię obco w 
Częstochowie, często wytyka s ię im nawyki gwarowe a nawet 
nkcent ś ląsk i .  To nie tworzy k limatu bezpieczeństwa i pozytywnej 
akceptacj i .  W imieniu 80 - tysięcznej wspólnoty samorządowej ,  
którą mamy zaszczyt reprezentować, uprzejmie prosimy Panią(a) 
o poparci e  naszych staraó związanych z pozostawieniem Sądu 
Rejonowego i Prokuratury w Lubl i 11cu w strukturach okręgu 
g l iw ickiego. / 
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Lubliniec, dnia I O kwielnia 2002r. 

Krajowa Rada Sądownictwa 
11L Wiejska 10 
00 - 902 Warszawa 

W związku z pismem z 7 stycznia 2002r. ( nr OR - 0715 - 2/02) do członków 
Krajowej Rady Sądownictwa upublicznionym w periodyku „ Ziemia 
Lubliniecka " nr }/2002, pragniemy zauważyć, co następuje: 

/) Podpisujący pismo nie posiadają legitymacji do występowania w 1mie111u 
wsp6/1101y samorządowej gmin powiatu lublinieckiego, 

2) Głębokiego zastanowienia, a chyba i weryjikaCJi wymaga/by pogląd. że 
związki powiatu lublinieckiego z Gliwicami rozwijają się bardzo 
dynamicznie, 

3) Nie prawdziwa jest sugeslia autorów pisma, że dojazd do Gliwic zajmuje 
„ zaledwie " 40 minut. Niezależnie ód tego, że taki czas przejazdu z niektórych 
miejscowoici musiałby powodować rażące naruszanie zasad n,chu 
drogowego w zakresie szybkoJci, Jest Jeszcze Jeden problem. Nie wszyscy 
mogą dojechać samochodem. Wtedy zaś dojazd do Gliwic zajm11Je co 
najmnie dwie godziny, i to pod wanmkiem, że dogodne będą polqczenia 
komunikacyjne. Może się zaś tak złatyt, że np. mieszkaniec odległej od 
Gliwic miejscowości będzie potrzebował na dotarcie do tego 11110.Ha 3 czy -I 
godziny, 

4) Biorąc pod uwagę wszystkie wchodzące w grę k1yteria zasadniczy �przeciw 
budzić musi twierdzenie, że zapadające w Częstochowie decyzje wymian, 
sprawiedhwofri „ będą miały inny społeczny odbiór aniżeli te, które zapadają 
w Gliwicach ". Teza ta nie została wykazana, co więcej zawiera ona 
jednakową ocenę wszystkich zapadających w Częstochowie rozstrzygnięć 
bez ich analizy a jedynie przez odesłanie „ społecznego odbioru ", którego 
nikt przecież nie bada/. 

5) Nie jest prawdą, że mieszka,icy Ziemi Lub/1111eckieJ czują s,ę ohco w 
Częstochowie. Minione lata pokazały, że r6żnorod110Jć e1111c.:na, gwarowa, a 
nawet akcent, nie muszą stanowić wzajemnej bariery i że Częstochowa Jest 
dla wielu mieszkańców Ziemi Lublinieckiej nie tylko miejscem modlitwy w 
Jasnogórskim sanktuarium narodu, ale miejscem pracy i nauki, że �vie/u z 
nich korzysta z częstochowskich placówek handlowych, kulturalnych, lfp. 

6) Autorzy opublikowanego w 
11 

Ziemi Lublinieckiej " . p�sm_a o_ pozostawienie 
lublinieckich Sądów i Prokuratury w Okręgu Ghw1ck11n Jego adresatem 
uczynili wszystkich członków wspomnianej Krajowej Rady Sądownictwa, w 
pi.finie nie wiadomo dlaczego nazwanej Rad� ,. Sądowmczą". W tym 
kontekście musi dziwić ostanie zdanie. w ktorym starosta /ubhmeck1, 
burmistrz Woźnik oraz wójtowie Herbów I Pawonkowa piszą: ,, uprzejmie 
prosimy Panią o poparcie naszych starań 11• 

Do wiadomości: 
Ministerstwo Sprawiedliwości 
Sądy Okręgowe: 
w Częstochowie i Gliwicach 

C1irr: Zal2:jdtJ Mlejskl<l()O Z 
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Clleoa� Mttjsl<lego 
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"Lubliniec nie będzie miał wyboru 
- zostanie przymuszony' ' 

Tc - oby n ie  prorocze słowa - wypowiedział jeden z członków 
komitetu wyborczego " Woj ewódzka Częstochowa" 
na łamach "Gazety Wyborczej" z dni a  2 października 2002 
roku. Nawiązywały one do dyskusj i  na temat odzyskania 
województwa częstochowskiego.  To chyba naj lep i ej 
obrazuje sposób myślenia wielu l iderów pol itycznych 
Częstochowy. J ak  s i ę  to ma do demokracj i ,  do  
podmiotowego traktowani a  ludz i ,  do poszanowan ia  
społeczności'> To oczywiście pytanie retoryczne, ponieważ 
odpowiedź z perspektywy Częstochowy j e st jedna :  

1 -�żmiemy s i łą, przymusimy' Te głosy niepokoją, pon ieważ 
świadczal i śmy już przez okres 24 lat wątpl iwego 

d o b ro d z i ej s twa  p rz y n a l e ż n o ś c i  do w oj ewódz twa  
częstochowskiego. Dzisiaj musimy nadgonić w wielu 
dziedzinach życia ten utracony czas. Nasze szkoły były 
n i edofinansowane. W ubiegłym roku dyrektorzy szkół, 
podczas posiedzenia Komisj i  Oświaty stwierdzi l i ,  że w ich 
szkołach w c iągu 3 lat istnienia powiatu, nakłady finansowe 
na remonty i inwestycje były wyższe niż w ciągu 24 lat 
podległości pod Kuratorium Oświaty w Częstochowie .  

Sukces dający nadzieję  
na przyszłość 

J <:szcze n i e  u m i l kły  echa  s taraó o środki  un ij n e  
amach programu SAPARD, o których p iszemy na łamach 

o ecnego wydania "Ziemi Lubl inieckiej" a już należało 
wykazać się czujnością, aby nic zaprzepaścić szansy na 
u z y s k a n i e  k o l ej n y c h  ś r o d k ó w  fi n a n s o w y c h  
z nowo powstałego funduszu .  Nosi on nazwę "Fundusz 
Spójnośc i " .  Jak to bywa w tego typu przedsięwzięciach, kto 
p i erwszy ten l ep szy. N i e  dano więc dużo czasu,  
a nawet zadziałano przez zaskoczenie, które stanowiło 
swoistą el iminację  nieprzygotowanych i słabych .  Po raz 
kolejny okazało s i ę, iż nasze władze powiatu nie dały s ię  
zaskoczyć. Jako jeden z n ie licznych, starosta Wojciech 
Graca ,  złożył w termin ie  stosowny wniosek, zawierający 
wykaz zada11 na łączną kwotę 74 mln złotych. Z ostatnich 
in formacj i  wynika, że został on przyjęty. Fundusz okreś lił, 
jak ie  rodzaje przeds ięwzięć może zawierać wniosek. Są to 
zadania związane z uregulowaniem gospodarki wodno
ści ekowej w całym regionie .  Istniej e  możliwość umorzenia 
do kwoty 60% danego przedsięwzięcia. Czas rcalizacj i 
został okreś lony terminem do 3 1  grudnia 2006 roku. 
In icj atywa powiatu przyniesie duże korzyści gminom, które 
będą chc iały i potraf iły skorzystać z tej szansy. (SF) 

Istnieje realne n iebezpieczeóstwo, które kryje się w taktyce 
tzw. małych kroków. Podj ęto działania, aby ponowni e  
oświata znaj dowała się w obszarze działania Delegatury 
Kuratorium w Częstochowie, a n ie  jak obecnie w Gliwicach. 
P o d ej m o w a n e s ą  r ó w n i e ż  p r ó b y  p o n o w n e g o  
przyporządkowania powiatu lublinieckiego w zakresie 
przyna leżnośc i  j urysdycznej do  właśc iwośc i  Sądu 
i Prokuratury Okręgowej w Częstochowie .  Stosuj e s ię więc 
metodę_ faktów dokonanych, ignorując między innymi uchwały 
Rady Powiatu Lublinieckiego, które w jednoznaczny sposób 
wyrażały wolę przynależności w tych obszarach spraw do 
okręgu gliwickiego. W tych działaniach wspierał nas burmistrz 
Woźnik oraz wój t  Pawonkowa. Na pewno jednak nie służą tej 
sprawie wyraźne sygnały niektórych środowisk Lublińca, które 
poprzez pewne działania dają  świadectwo braku jedności. Jeśl i  
będziemy w tej sprawie mówić jednym głosem, to wierzę_, 
iż nasze NIE ostudzi rozgrzane głowy częstochowskich 
zwo l enn ików s i łowych rozwi ązań wobec wspó lnot  
samorządowych . 

Kazimierz Brom er 
Członek Zarządu Powiatu 

OGŁOSZENIE 

Informujemy, że z dniem 
O 1 . 1 0 . 1 002 roku Starostwo Powiatowe 
w Lublińcu przejęło zadania w zakresie 
prowadzenia spraw paszportowych. Dzięki 
temu mieszkańcy naszego powifitu będą mogli 
składać wnioski o wydani·e paszportu 
i o db i erać  p a s zp o rt y  w S taro s tw i e  
P o w i at ow y m  w L u b li ń c u  p rz y  u l .  
Paderewskiego 7, W przypadku ubiegania się 
o paszport przez osobę niepełnoletnią 
wymagana j est zgoda obojga rodziców lub 
opiekunów prawnych. Zgody rodziców będą 
potwierdzane przez pracownika organu 
paszportowego na miejscu, w Starostwie 
Powiatowym. Obecnie czas oczekiwania na 
paszport wynosi  około jednego miesiąca. 

Grażyna Rabenda 
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SAPARD 
Podstawowe informacje, kierunki działań, 

zainteresowanie programem w powiecie lublinieckim 

SAPARD - Specjalny Program Akcesyjny dla Rozwoju 
Rolnictwa i Obszarów Wiejskich jest obok ISPA i PHARE 
jednym z trzech unijnych programów przedakcesyjnych . 
SAPARD jest programem pomocy finansowej dla krajów 
starających się o członkostwo w Unii Europej skiej .  Ma za 
zadanie wesprzeć modernizacj ę  roln ictwa i rozwój obszarów 
wiejsk ich .  W j ego ramach  Komisj a  Europejska ma 
przeznaczyć 520 mln EURO na wsparcie działań mających 
poprawić sytuację  rol niczą w krajach-kandydatach. Pomoc 
finansowa będzie udzielana na następujące przedsięwzięcia :  
- rozwój i poprawa infrastruktury wiejskiej (45% całości 
środków), 
- poprawa przetwórstwa produktów rolnych i 
rybołówstwa ( 3 5% całości środków), 
- inwestycje w gospodarstwach rolnych ( 1 5% całości 
środków), 
- zróżnicowanie działalności gospodarczej mającej na 
celu zapewnienie mieszkańcom alternatywnych źródeł 
dochodu ( 5% całości środków). 
O pomoc w ramach programu SAPARD może starać 1ę 
każdy rolnik, grupa producentów czy gmina. 

Przygotowanie i negocjacje  w sprawie polskiego Programu 
Operacyjnego trwały 1 ,5 roku . Efektem opóżn ieniajcst to. że 
program, który mógł być uruchomiony j uż w 2000 r. , 
wystartował w połowie 2002 r. Polsce udało się jednak 
wynegocj ować przedłużen i e  terminu wykorzystan i a  
ś r o d k ó w  p rz y zn a w a n y c h  w r a m a c h  S A PA R D .  
Przysługujące nam unijne fundusze będziemy mogli 
wykorzystać do koóca 2003 r. Do Agencj i  Restrukturyzacj i i 
Modernizacj i  Roln ictwa wpłynęło do tej pory 1 98 wniosków 
o d o fi n a n s o w a n i e  p r z e d s i ęw z i ę ć . aj w i ę k s  
z a i n t e r e s o w a n i e  p r o g r a m e m  o d n o t o w a n o  w 
w oj ewódz tw ac h :  w i e l k o p o l s k i m  i ma ł op o l s k i m , 
najmniej sze w województwach : dolnośląskim i opolskim. 
Jaką popularnością c ieszyły się w poszczególnych gminach 
powiatu lublinieckiego możliwe do pozyskan ia  środki - w 
ramach programu SAPARD - przedstawia poniższa tabela. 
Wobec ogronmej i lości wniosków, które już wpłynęły. 
ARiMR nic przewiduje drugiej transzy ich składania. Tak 
więc gminy, które złożyły wnioski w terminie, mogą uważać 
się za wygrane. Warto zaznaczyć, iż dofinansowanie to może 
pokryć aż 70% wartości całego przedsięwzięcia .  (KA) 

Tab. I Wnioski o dofi nansowanie w ramach programu SAPARD złożone przez poszczególne gminy powiatu lubl in ieckiego 

I Lp. G mina Nazwa wniosku / rodzaj przedsięwzięcia Wnioskowana kwota I 
I Boronów • Modernizacja drogi gminnej w G rojcu ■ 57. 633,84 zł l 

• Budowa kanalizacji sanitarnej w Boronowie ■ 33. 1 00 zł 

2 Ciasna • G mina nie złożyła żadnego wniosku -�---· ·---

3 Herby ■ Kanalizacja sanitarna w miejscowościach Hadra-Mochała- ■ 1 .  372 .953,99 zł 

Piłka 
• Modernizacja nawierzchni na ul. Reymonta w Herbach ■ 1 1 7. 1 1 1 ,36 zł 

4 Kochanowice • Sieć wodociągowa z przyłączami w miejscowości Lubockic ■ 739. 220,90 zł 
-

5 Koszęcin • G mina nie złożyła żadnego wniosku -
6 Pawonków • Budowa wodociągu w miejscowości Solarnia ■ 762. 957 żł 

• Budowa Kanalizacji w miejscowości Skrzydłowiec ■ 1 .  1 68. 569,36 zł 
■ Modernizacja ul. Damrota w Pawonkowie ■ 346. 1 1 1  zł 

7 Woźniki • Budowa wodociągu z przyłączami przy ul . Obrony 
Narodowej w Woźnikach ■ 1 78.429,35 zł 

Żród lo: informacje zasięgnięte w Urzędach Gmin .  
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Nowe oblicze ratownictwa medycznego 

Z g o d n i e  z 
p r z y j ę t y m i  
z a ł o ż e n i a m i  
s y s t e m u  
ratown ic twa,  w 
c a ł y m k r a j u  
powstają Centra 
P o w i a d am i a n i a  
R a t u n k o w e g o  
(C P R), tworzone 

Przed budynkiem Szpitala Chirurgicznego są lub adaptowane 
i doposażane istniejące szpitalne oddziały ratunkowe, 
organizowane są zespoły ratownictwa medycznego. 

i1 ce adaptacyj n e ,  maj ące na  ce lu  dos tosowan i e  
po111 ieszcze11 d o  wymogów, jak ie  powinien spełn iać 
szp i talny oddział ratunkowy, prowadzone są również na 
terenie szpitala SP ZOZ w Lublińcu. Starostwo Powiatowe 
przeznaczyło ze środków własnych kwotQ 1 . 5 16.700 zł na 
związane z tym przcdsiQwziQc icm inwestycje oraz na zakup 
sprzQtu specja l i stycznego. 
- Dohudmrn11v ::.ostał podjazd dla karetek, poczekalnia 
i punkt san itarny dla pacjen tów p rzychodzących . 
l l \-re111011to,mliś111y toaletę dla osób niepełnosprawnych, 
ko,ic::_1 ·111_1" 111onta::: dntgiej windy. W planach mamy jeszcze 
1 1 1 \ \ "or::.enie noll 'ego pokoju ::.abiego11 ·ego oraz moderni::.ację 
dmkhju::: istniejących - powiedział doktor Andrzej Grala, 
ordynator oddzi ału ch irurgi i  SP ZOZ w Lubl ińcu. 
Powstające szpitalne oddziały ratunkowe i CPR są obok 
Lotniczego Pogotowia Ratunkowego, WOPR, GOPR i PCK, 
c lcrncntami Systemu Ratownictwa Medycznego ( SRM) .  
- Pods ta 1 , ·0 1 1"_l' 111 -::.ada n ie111 Sys temu Ra townic twa 
'' 'edrc:::negojest rato,1·anie zdrowia i życia llld-::.i w stanach 

· lego ::.agm:::enia. Celem programu jest zintegmll'anie 
1 1 ·s::.rstkich podmiotów rato,1·nictwa wjeden system mający 
1 1 ·spólnq sieć !qc::.ności, \\ 'Spólne procedwy rafoll 'nicze, 
ko 111pa t_1 ·h ilny 

. ·-� .... 
s p r ::. ę t 
111 edvc::.ny na 
::: u s a d ::: i e  
'_'jednych nos::._v 
n d 111 i ej s c a  
:::dur::.en ia dn 
o d d ::: i a l u 
ra t 1 1 1 1ko1-rego " 
orn::: określone 
111 i e j s c e 
d::. ia la n ia 1 1 •  

" I Cl 11 C l i  C h l i  

11 r ::. e :::y c i a  " .  Pomieszczen ia szpita lne po remoncie 

które ::.apell "nia poszkodowanemu dotarcie do szpitalnego 
ndd::.ialu ratunkowego w czasie nie dłuższym niż 30-40 minut 
- wyjaśniał sekretarz powiatu Tadeusz Konina. 

Najważniej szym 
e lementem S R M  
s ą  C e n t r a 
P o w i a d a m i a n i a  
Ratunkowego. Są  
to z i n tegrowane 
s t a n o w i s k a  
d y s p o zy to r s k i e ,  
p r z y J m u J ą c e  
powiadomienia o 
s tanach nagłego 
zagroże11 1 a  życ ia  

Nowo zakupoina karetka pogotowia 

lub zdrowia, dysponujące j ednostkami systemu. Na naszym 
terenie jednostka CPR znajduje  się_ w Lubl ińcu przy ul. PCK 
l O .  Pomocna w ratowaniu życ ia będzie na pewno nowo 
zakupiona karetka pogotowia.  W przetargu ogłoszonym 
przez dyrekcję_  SP ZOZ-u, wybrano częstochowską firmę, 
która zaoferowała samochód najkorzystn iej szy pod 
wzglQdcm: ceny, roku produkcji i przebiegu. 

- W k a re t ce  
z n aj duj ą s i ę 
m . i n . 
d efi b ry I a t o  r, 
i n s t a l a c j a  
t l e n o w a ,  
i n s t a l a c j a  
próżniowa oraz 
inne urządzenia 
podtrzymujące 
życie. Na terenie 
n a s z e g o  

Wm;trze karetki powiatu jeżdżą 
dwie takie karetki. Pierwszą otrzymaliśmy z przydziału 
Ministerstwa Zdrowia. Jeździ od 1 999 ,� i ma już przebieg 
180 tys. km - mówił Henryk Nieroda, z-ca k ierownika ds. 
transpo1iu pomocy doraźnej . 

Taka organizacja  systemu ratownictwa ma w znaczący 
sposób poprawić skuteczność w niesieniu pomocy dla 
zdro w i a  i życ i a  l u dzk i e g o .  Ze wzg l ędu  na 
d o ty c h c z a s o wą ,  s ł a b ą  o r g a n i z a cj ę  s y s t e m u  
ratownictwa, mamy niestety jedne z najwyższych w 
Europ i e  wskaźn ik i  umiera l nośc i .  Adaptowan ie  
pomieszczeń lubl inieck iego szpitala na szpitalne 
oddziały ratunkowe, a tym samym włączenie tej 
j ednostki w zintegrowany System Ratownictwa 
Medycznego oraz utworzenie Centrum Powiadamiania 
Ratunkowego są oczywiście j ak najbardziej godne 
pochwały. Nikomu nie życzymy jednak konieczności 
doświadczania zalet tego systemu.(KA) 
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Wykaz środków pozabudżetowych 
dodatkowo pozyskanych przez Powiat Lubliniecki 

w latach 1 999-2002 

1 999 rok 
-

LP Nazwa zadania Wysokość 
dodatkowvch środków 

1 .  Remont Starostwa 200 tys. złotych 
2. Remont c.o. w Liceum Ogólnokształcącym 1 50 tys. złotych 
3. Srodki na funkcjonowanie DPS ,,Zameczek" 200 tys. złotych 

i DPS przy ulicy Kochcickiej 
4. Dotacja z Funduszu Geodezji 20 tys. złotych 
5. Samochód Seat Cordoba 35 tys. złotych 
6. Komputer wraz z wyposażeniem 

dla Powiatowego Inspe.k.1:ora Nadzoru Budowlanego 9 tys. złotych 
7. Karetka reanimacyjna dla SP ZOZ-u 208 tys. złotych 

wraz z wyposażeniem 
8. Samochód Citroen dla MOW w Herbach pozyskany z 30 tys. złotych 

dotacji PFRON 
9. Sponsorowanie I Dni Powiatu Lublinieckiego 1 5  tys. złotych 

RAZEM: 867 tys. złotych 

2000 rok 

LP Nazwa zadania Wysokość 
dodatkowych środków 

1 .  2 sale komputerowe 
w Gimnazjum Specjalnym 30 tys. złotych 

2. Remont w ZOS-ie (Sala gimnastyczna) 60 tys. złotych 

3. Dotacja z Funduszu Geodezj i  200 tys. złotych 

4. Program Restrukturyzacji dla SP ZOZ-u 566 tys. złotych 

5. Centrala telefoniczna dla Policji 300 tys. złotych 
6. Dofinansowanie II Dni Powiatu Lublinieckiego 1 5  tys. złotych 
7. CPR w Straży Pożarnej 1 00 tys. złotych 
8. Srodki na funkcjonowanie DPS ,,Zameczek" 200 tys. złotych 

i OPS przy ulicy Kochcickiej 
9. Zakup kserokopiarki z Funduszu PHARE 9 tys. złotych 

dla weterynarii 
1 0. Srodki z Funduszu Współpracy 5 tys. euro 

z UE na szkolenia dla weterynarii 
1 1 . Srodki na utrzymanie dróg wojewódzkich 850 tys. złotych 
12 .  Remont dróg wojewódzkich 3 mln złotych 
1 3. Dodatkowe środki dla SP ZOZ pozyskane 500 tys. złotych 

z Kasy Chorych 
RAZEM: 5 mln 830 tys. złotych 

+ 5 tys. euro 
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2001 rok 
Nazwa udania 

Dotacja na inwestycje w dps-ach 
Inwestycje w oświacie 
Dotacja dla 2 szkół na przeprowadzenie szkolenia dla rolników 
(VAT) 
Komputer dla weterynarii ze środków PHARE 
Szkolenie w ramach współpracy 
polsko-niemieckiej 
Dotacja na .zakup sprzętu w SP ZOZ-ie 
Środki na pomoc społeczna 
Dotacja na drogi wojewódzkie 
Remonty na drogach wojewódzkich 
Dodatkowe środki z kasy chorych 
Dotacja na remont mostu w Psarach ze środków powodziowych 
CPRR- dotacja na oprom-amowanie i wyposażenie z KG PSP 
Dotacja na pokrycie składek ubezpieczenia zdrowotnego dla 
bezrobotnych 
Dotacja z Wojewódzkiego Funduszu Geodezj i  na zakup sprzętu 
do mapy cyfrowej 
Dotacja z Centralnego Funduszu Geodezji na zakup sprzętu i 
wyposażenia 
Dotacja na remont mostu na drodze wojewódzkiej nr 905 
w Kalinie 
Dotacja na remont mostu na drodze wojewódzkiej nr 905 
w Olszynie 
Dotacja na remont drogi nr 906 Lubliniec-Koszecin-Piasek 

RAZEM: 

2002 rok 

Nazwa 2:adania 

Dotacja na remont wiaduktu w Lublińcu 
Srodki na dokończenie ciągu pieszo-rowerowego w Woźnik.ach 
Srodk i na dokończenie ciągu pieszo-rowerowego Dyrdy-Sośnica 
Zakup sprzętu medycznego dla SP ZOZ-u 
Zakup komputerów dla SP ZOZ-u 
Srodki remont szpitala 
Dotacja z Wojewód:z.kiego Funduszu Geodezji na realizację 
osnow _ _t geodezyjnej 
Dotacja z Wojewódzkiego Funduszu Geodezji na opracowanie 
mapy fizjograficznej Parku w Kochcicach 
Dotacja z Funduszu Ochrony Gruntów Roh1ych na uzupełnienie 
sprzętu komputerowego 
Dotacja na prace geodezyjne i kartograficzne 

RAZEM :  

NR 7/2002, STR. 9 

Wysokoił 
dodatkowych środków 

35 tys. zł 
400 tys. zl 
30 tys. zł 

7 tys, zł 
20 tys, zł 

428 tys. zł 
300 tys. zł 
1 mln zł 

280 tys, zł 
660 tys. zł 
267 tys. zł 
1 10 tys. zł 

500 tys. zl 
50 tys. zł 

80 tys. zł 

560 tys, zł 

680 tys. zł 

200 tys. zł 
5 mln 607 tys. zł 

Wysokość 
dodatkowych środków 

252 tys. zł 
55 tys. zł 

200 tys. zł 
200 tys. zł 
f S tys. zł 
61  tys. rl 
45 tys. zł 

5 tys. zł 

30 ty!i. zł 

20 tyJ. zł 
883 tys. zł 
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Nowe nakładki asfaltowe w Wierzbiu i Strzebiniu 
Na drodze 906 Wierzbie - Sadów wykonywana jest 
nakładka asfaltowa na powierzchn i  3600 m'. 
Prace takie zako11czono już w okolicy wiaduktu kolejowego 
w Koszęcinie na drodze 907 i w Strzebiniu na drodze 906. 
Mogą one być wykonywane dziQki oszczQdnośc iom 
uzyskanym dzięki przyjętemu podziałowi kompetencj i  
i przekazaniu środków na i ch  realizacj ę  poszczególnym 
gminom. Rozwiązanie to pozwol iło mieszka11com gminy, 
poprzez swoich przedstawiciel i ,  wpływać na podejmowane 
decyzje  dotyczące dróg. OszczQdności pozyskane zostały 
również dzięki decyzj i  Rady Powiatu Lublinieckiego 
o zan iechan iu  utworzen i a  oddzi e lnej komórki  do 
sprawowania zarządu na  drogach - Powiatowego Zarządu 

Większość samorządów boryka się z problemami braku 
wystarczającej i lości środków finansowych na utrzymanie 
dróg. Wielkość subwencj i  j est niewystarczająca, a obecny 
kryzys finansów publ icznych sprawił, że i środki dla powiatu 
na 2002 r. zostały znacznie okroj one. Dzięki staraniom posła 
Edwarda Maniury i starosty Wojciecha Gracy Zarząd 
Województwa przeznaczył dodatkowe środki na remont 
najbardziej zni szczonych odcinków dróg : 906 i 907 . 
Poinfom1owano również, iż w następnym roku przewiduje 
siQ kontynuację  prac remontowych. Można więc żywić 
nadziej ę, że j uż wkrótce stan tych dróg u legnie znacznej 
poprawie.(KA) 

Remonty w Zespole Szkół 
Wakacje w Zespole Szkól w Lublińcu przebiegały pod 
hasłem remontów. Dzięki dużemu zaangażowan iu 
nowego dyrektora i przekazany m  przez powiat środkom 
finansowym, dokonano w szkole wielu zmian maj ących 
służyć rozwojowi szkoły i podn i es i en iu  poziomu 
kształcenia. 
- J.,flvremontowaliśmy część dachu nad aulą. został on pokryty 
papą tennozgrze,valną, zostały wykonane obróbki 
b lacho 1re, wymien iliśmy równ ież rynny spadowe. 
Adaplowaliśmy pomieszczenia kotłowni na salę treningową. 
Uc11io1l'ie będą mogli korzystać leż z noll'ej pracowni 
komputerowej. Sprzęt komputerowy zakupiony zostanie 
d::.ięki umowie podpisanej z Ministerstwem Edukacji 
Narodmvej. Wyremontowaliśmy sekretariat, pomieszczenia 
księgowości, pomalowane zostały klasy: językowa, 
chemiczna i pracownia PO. 

W planach mamy jeszcze remont pozoslalej części dac 
wymianę okien w zachodniej części budynku i budo·wę hali 
sportowej - powiedział Marek Żyłka, dyrektor Zespołu 
Szkół w Lubl i 11cu .  
Z funduszu Polskiego Radia zakupiono 8 nowoczesnych 
komputerów wygranych w konkursie "Zie lonym do góry". 
Na początku października oddana została do użytku 
s iłown ia. 

- W ch1Vili obecnej nie mamy jes::.c:::e zakupionego sprzętu do 
ćwicze1i, ale gdy lylko zdobędziemy środki, zakupimy atlas i 
inne potrzebne urządzenia. W my�:1 zasady "w zdrowvm ciele 
zdrowy duch " młodzież będzie mogla rzeźbić ciało 
uzdrawiając tym samym ducha i zwiększając s1rnje 
moż/i1Vości przyswajania wiedzy - takimi oczekiwaniami 
podziel i ł  się z nami dyrektor szkoły. (KA) 

Dobra szkoła dobrym nauczycielem stoi 
Wtorek, 1 października był dniem S ta ł o  s i ę  to w myś l  za sady  
w r ę c z e n i  a p r z e z  s ta r o stę "nieodbierania praw nabytycb" .Tytuł 
Wojciecha G racę aktów nadania n a u c z y c i e  I a rn i a n o w a n e g o  
s t  o p  n i a n a u c z y c i e  I a otrzyma l i :  Agn i eszka Gorąca, 
mianowanego. J oa n n a  G rabowska,  Dan uta 
W uroczystośc i  udział wzię l i :  G robelna, Aneta Jachym czak, 
w i c es taro sta Joac h i m  Sm yla, Bożena Janik, Krzysztof Jonek, 
sekretarz powiatu Tadeusz Konina, Maria Kalyta, Damian Kuboś, 
i n spektor ds .  o światy Danuta Marek Olekszyk, Gabriela Olszok, 
Lampka oraz dyrektorzy szkół Mirosława Popko, Izabela Szczęsny, 
mianowanych nauczyciel i .  System Damian Włodarczyk i Bogusława 
awansu miał na celu wyłonienie Zielińska-Lisakowska. 
n aj I e  p s z y c h  n a u c zy c j e  1 i ,  z Podczas uroczystości nauczyciele 
od pow i edn i m  wykszt a ł c en i e m ,  Uroczystość wręczenia aktów mianowania ś lubowal i  rzetelnie pełnić powinność 
charyzmą i zaangażowaniem w prac" z dziećmi , nauczyc ie la  wychowawcy, dążyć do pełni  rozwoju  
rozwijających s i ę  zawodowo i będących autorytetami dla osobowości ucznia i własnej oraz kształcić i wychowywać 
swoich kolegów. Kompetencje i predyspozycje nauczyciel i młode pokolenie w duchu urniłowanja Ojczyzny. Po 
oceniała grupa ekspertów powołana przez Zarząd Powiatu ś l ubowan i u  s t a ros t a  wręczy ł  n auc zyc i e l om akty  
L u b  I i n i e e  k i  e g o .  D w u n a s t u  s p  oś  ród t r z y n a s t u  mianowania, życzył wielu osiągnięć zawodowych i podjęcia 
przystępujących do egzaminu uzyskało ten zaszczytny tytuł. t ru d u  a w a n s u  na k o l ej n y s t o p i e 11 n a u c zyc i e l a  
Ponadto dwie osoby otrzymały mianowanie z mocy prawa. dyplomowanego. (KA) 
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Szan owni Państwo 

Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych z siedzibą 
w Lublińcu wraz z MDK w Lubli11cu w dniach 2 1 . 1 1  - 1 0 . 1 2 .2002 
r oku  o rga n i zuj ą  " I V  Wys t a w ę  Twó rczo ś c i  O s ó b  
N iepełnosprawnych" pod przewodnim hasłem "PIĘKNO 
DUSZY" oraz przegląd Twórczośc i Poetycko-Teatralnej dla 
wszystkich zainteresowanych osób. 
Otwarcie wystawy przewidziane jest 2 1 . 1 1 .  2002 roku o godz. 
1 7" " w  holu MDK w Lubli1'1cu.  Natomiast otwarc ie  przeglądu 
przewidziane jest o godz. I 7' 11 w sali widowiskowej MDK 
,,. Lubl ińcu. 
Jednocześnie informujemy, że patronat nad wystawą sprawuje 
Starosta Powiatu Lubl inieckiego 

11 :racamy się z bardzo gorącą prośbą o rozpropagowanie 
' vyższej i nformacj i wśród zainteresowanej społeczności 

Waszego środowiska. Za okazaną życzliwość w naszej sprawie, 
.i uż obecnie w imieniu przyszl ych uczestników dziękujemy. 

Z poważaniem V-ce Prezes 
Za Zarząd SON do �talul0wyc; 

Wi�rynd8 

Kolo Pomocy 
Dzieciom i M łodzieży 
Niepełnosprawnej 
42-700 Lubliniec 
ul .  Paderewskiego 7a 
lei. (034)356-29-66 
Konto GBG O/Bytom Filia Nr ! 
1 560 I 049 - 1 200632-2700- I I 6 
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Pra\\'{/a jesr raka prosta ka±rfr chce 
koc/we'· i być kocha11y111, 11icz;.111 nie 
różnić się od reszty ŚH'iatu, mieć 
zH:1·czaj11y los mimo, :.e nie jest się 
zHyczaj11y111 

K o ł o  P o m o c y  D z i e c i o m  i M ł o d z i e ż y  
N iepełnosprawnej w Lubl ińcu serdeczni e  zaprasza 
rodziców do włączenia się w naszą działalność . 
Istniej emy już od 1 0  lat przy Publ icznej Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej .  Spotykamy sią co miesiąc 
na zebraniach omawiaj ących problemy dotyczące naszych 
wymagających szczególnej uwagi dzieci . Organizujemy 
wspólne imprezy, zabawy, biwaki ,  wypoczynek letni .  
Uczestniczymy w ogólnopolskich oraz terenowych 
imprezach dotyczących osób niepełnosprawnych .  Mamy 
wielu przyj aciół i jesteśmy j uż znani w naszym środowisku. 
Serdecznie zapraszamy rodziców do współpracy. 

Zespół Szkół im. św. Edyty Stein 
Katolicl(iego Stowarzyszenia Wychowawców 

Rozpoczął s ię  
trzeci rok nauki 
w Zespole Szkól 
i m .  św. Edyty 
S t e i n 
K a t o l i c k i e g o  
Stowarzyszen ia  
Wychowawców. 
W t y m  c z a s i e  
l iczba uczniów w 
s t o s u n k u  d o  
pierwszego roku 

wzrosła o 200%, a oferta edukacyj na rozszerzyła się 
i obecnie Zespół składa się z: przedszkola, szkoły 
podstawowej, gimnazjum, liceum ogólnokształcącego 
i zaocznego studium informatycznego dla dorosłych. 
Zespó ł  pedagog i czn y  s t anow ią  wykwa l i fi kowan i  
specja l iśc i .  Nadrzędnym celem Zcspoh1 Szkół j es t  
edukacja na wysokim poziomie oraz troska o wychowanie 
dzieci i młodzieży. Zaj ęc ia odbywają s ię w małych 
zespołach, co umożl iw ia  b l iższy kontakt nauczyciela z 
uczniem. Szkoła - w krótkim czasie - funkcjonowania ma 
już swoje sukcesy w w iciu konkursach i o l impiadach na  
szczeblu powiatowym i wojewódzkim. 

W b ieżącym roku szkolnym w Zespole Szkół działa wicie 
kółek za interesowań, na  których uczniowie mogą 
posze rzać  swoj e  w ia d o m o ś c i  i rozwij ać swoj e  
zainteresowani a  oraz doskonal ić  naukęjęzyków obcych. 
Uczniowie mogą uczestniczyć w następujących kółkach :  
m uzycznym ,  i n form a t y c z ny m ,  m a t e m a tycznym ,  
teatralnym, p lastycznym, ekologicznym oraz jązyka 
n iemieckiego, j ęzyka angielskiego i j ęzyka francuskiego. 
Licealiści mogą brać udział w licznych fakul tetach, które 
przygotowuj ą  
ich d o  matury. 
Bardzo i s totną 
r z e c z ą  j e s t  
fakt, że Zespół 
S z k ó ł 
u m o ż l i w i a  
d z i e c i o m  
k o n ty n u a cj ę 
n a u c z a n r n  1 
w y c h o w a n i a  
w j e d n y m  
b u d y n k u  
począwszy od Budynek Szkoły Katolickiej 

przedszkola, a skończywszy na  l iceum, co 
wpływa na wyniki  nauczania i wychowania. 

korzystn ie 
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Na granicy kultur 
C z ł o n k o w i e  
Szkolnego K lubu 
Europejskiego przy 
Zespole Szkól w 
Lub l i ń c u  goś c i l i  
m ł o d z i e ż  z 
g i m n a z j u m  w 
Lorrach w ramach 
p r o j e k t u  " N a 
granicy  kultur " .  

Pamiątkowe zdjęcie prz�<l Starostwem Powiatowym Z 
O S 

t a ł 
O 

n 

zrea l izowany przy wsparciu  Wspólnoty Europejsk iej 
w ramach programu MŁODZIEŻ. Jest to jeden z trzech 
programów UE w dziedzinie edukacj i ,  umożliwiający 
nawiązywanie kontaktów międzynarodowych i wymianę 
doświadcze11. Został opracowany przez młodzież Klubu przy 
wsparc iu jej opiekuna Małgorzaty Kani. Program projektu 
zak Ładał zapoznanie s ię z wpływem obcych kultur na naszą 
kulturę śląską oraz narodową, na jej tradycje, obyczaje 
i j<tzyk, promował szacunek dla innych kultur i tolerancję 
wobec i nnych narodów. Młodzi ludzie uczestniczyl i  
w próbie Zespołu Pieśni  i Tal'lca "Ś ląsk", gdzie mogl i 
podziwiać ta11ce narodowe, zwiedz i l i  Lubl iniec i j ego 
okolice, zapoznal i  się z h i storią szkoły i działa lnością klubu 
europejskiego. Uczestnicy projektu zostal i  przyjęci przez 
starostę Wojciecha G racę. Jan Myrcik, Kazimierz 
Bromer i Krystyna Bul przybl iżyl i  gościom h i storię Ś ląska. 
Ważnym punktem programu była wycieczka do Krakowa, 
którego urok kształtowały różne kultury europejskie.Goście 
z Lorrach przedstawi l i  nam również, w jaki sposób 
ksz tałtowała s i ę  i c h  reg i ona l na  ku l tura Baden i i 
Wirtemberg i i .  

Katharina Geiger - j edna z uczestniczek wizyty zapytana 
przez nas o wrażenia z pobytu w Polsce i j ej stosunek do 
trudnej przeszłości naszych narodów odpowiedziała: 
- Podoba mi się tu. Lubliniec to małe, ale urokliwe 
miasteczko. Poznałam tu wielu fantastycznych ludzi. Co do 
naszej przeszłości, to oczywiście należy o niej pamiętać, ale 
nie może ona przeszkadzać w nawiązywaniu kontaktów 
i przyjaźni między nami. 
- Młodzież była bardzo zadowolona. Nawiązały się 
przyjaźnie, nawet miłości. Podczas wspólnych ro:::mów 
zrodził się pomysł nml'iązania współpracy już nie tylko za 
pośrednictwem władz samorządowych lecz współpracy 
pomiędzy szkołami. Myślę, że to dobra koncepcja. Umo::liwi 
nam to częstsze kontakty, pozi,voli się lepiej poznać - mówił 
M arek Żyłka, dyrektor Zespołu Szkół w Lub liócu. 
- Poprzez ten 
p r o j e k t  
staraliśmy się 
p o z n a ć 
różnoro dność 
k u l t u r y 
europejskiej a 
j e dn o cześ n i e  
uświadomiliśmy 
sobie wspólne 
dz i e dz i c t w o  
k u l t u r o w e .  
Mamy nadzieję 
r ó w n i e ::  Warsztaty plastyczne 

kontynuować współpracę z Hans - Thoma - Gymnasium ::; lorrach, 
rewizyta już na wiosnę przyszłego roku - mówiła Małgorzata 
Kania. ( KA) 

Zawody strażackie 
Drużyna z jednostki Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Solarni zajęła czwarte miejsce 
w Wojewódzkich Zawodach Sportowo -
Pożarniczych  O c h o tn i czych  S t raży 
Pożarnych województwa śląskiego . 
Zawody odbyły się 2 1  września na obiektach 

\T\Gg,Y1 W \(az:ac \� Uffi\e)�tnG \ami. W 

- Nie zajęliśmy co prawda mteJsca na 
podium, ale znamy si,voje możli,vości i 
mogę obiecać, że na następnych zawodach 
powalczymy o pierwszą trójkę - mówił 
Damian Nowacki, zawodnik  drużyny 
OSP w Solarn i .  
- Jestem bardzo zadowo/011){ że duch 

7JOn'Olt_r W /IO'S::(f'/ tT/l/-0////e /l/e g//1/e. 
' Życzyłbym sobie a.by równ ież inne drużyn 

w powiec ie były t ak ambi tne i o · ...-:: 
c.\wóch \<.cmkmenc)ac\_y_ b1egu s2tateto, -ym 7.w'Jci 'i>ka dmi'jna GS\) 1. So\ami równ ie dobre lub j eszcze lepsze re_ 

Z uwagi na fakt , że jest to dopiero drugi udział d 
lx.SO rn 2 przeszkoc.\anu i ćwiczeniach bo)owych. Do zawodów 
zakwalifikowały się naj lepsze drużyny wyłonione w 
e l iminacj ach powiatowych oraz zwycięzcy poprzednich 
zawodów wojewódzkich. Powiat lubliniecki reprezentowany 
był przez jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej w Solarni w 
składzie: Grzegorz Swoboda, Damian Nowacki, Dariusz 
Kempa, Andrzej Jurczyszyn, Piotr Jureczko, Andrzej 
Kocyba, Mariusz Wachowski, Daniel Kozioł Adam Surma, 
Piotr Brzezina i Paweł Piecka. Opiekunem drużyny jest mł. 
kpt. mgr Janusz Bula .  

z naszego powiatu w zawodach tej rangi, zdobycie C::1\ G 

miejsca uważam za duże osiągnięcie - powiedział kom 
PSP w Lubliócu Marian Nocuń. 
Życzenia dalszych sukcesów, coraz lepszych \\ _ 
sportowych i szko len iowych przekazał zawod 
również prezes Zarządu Powiatowego OSP - Wojci 
Graca. ( KA) 
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3 :  1 dla Polski 

Parni,\t ko\\·c zdj,cic polskiej drużyny 

T a k 1 m 
w y n i k i e m  
zakończył s i ę  
m e c z  p i ł k i  
n o ż n e j 
r o z e g r a n y  
ITI i ę d z y 
d r u ż y n a m i  
reprezentujacyrni 
P o w i a t  
L ub l i n i e c k i  i 
P o w i a t  
L ći r r a c h .  

Zespoły zmierzyły swoje  s i ły 2 1  września na stadionie 
"LKS" SPARTY w Lub l ińcu. P ierwsza połowa meczu była 

· rywana w większości na n iemieckiej stronie boiska. 
acy czQsto atakowal i ,  jednak pomimo wiciu dogodnych 

sytuacj i ,  bramka drużyny gośc i  wc iąż pozostawała 
zaczarowana. Najczęśc iej 
a t a k o w a ł  T o m e k  
D a l kowski . N i e  zdołał 
jednak powtórzyć mocnych 
i celnych strzałów, którymi 
popi sywał s iQ  w czasie 
rozgrzewki .  
- Niemcy grali "rozsądną 
p i ł k ę " ,  d o k ł a d n i e  
r o ::: g rv 1 \ ' a l i  p o da n i a ,  
spr:::yjalo im szczęście. Z 
n i e 11 · i e l 1 1 o d d a n y c h  
str:::aló1 I ', jeden okazał się 
celny. Pienl'sza polowa 
:::ako,ic:::yla się więc dla nas Wzorowa obrona polskiej brarnki 

p,_·:_egraną O: 1 - mówił starosta Wojciech Graca, bramkarz 
,. iej drużyny. 

W czasie przerwy polska reprezentacja przeprowadzi ła 
anal izQ błQdów i przyjQła nową taktykQ. Okazała się ona 
słusznym posuniQciem. 

Pierwszą bramkę dla drużyny gospodarzy strzelił Leszek 
Ligowski. Od tego momentu wydawało się, iż dalsze bramki 
są już tylko kwestią czasu. Tak też się stało. Janusz 
Kopyciok i Andrzej Radzik przyczyni l i  się do zdobycia  
następnych dwóch .  Ostateczny wynik  meczu to  3 :  l dla 
d r u ż y n y  
g o s p o d a r z y .  
M e c z 
rozegrano w 
p r a w d z i w i e  
przyjacie lskiej 
a t m o s  fc r z e . 
N aj l e p s z y m  
przykładem na 
t o  b y ł o  
w s p a r c i e  
drużyny gości 
p r z e z 
w i c e s t a r o s tę Pamiątkowe zdj'<eie niemieckiej drużyny 

Joachima Smyłę po kontuzj i  zawodnika n iemieckiego. 
- To był bardzo dobry mecz. Po raz pierwszy nasze bardzo 
dobre stosunki partnerskie zamieniliśmy na ,ywalizację. 
Było to jednak zdro1,ve współzawodnictwo. Gdy zaistniała 
taka potrzeba, zmieniłem koszulkę i reprezentowałem Powiat 
Lorrach. Myślę, że nasi goście są również zadowoleni, 
chociaż tym razem wynik meczu okazał się dla nich 
niekorzystny. Mecz rewanżowy planowany jest w przyszłym 
roku. Do tego czasu będziemy doskonalić naszefootballowe 
umiejętności na cotygodniowych treningach - komentował 
Joachim Smyła. 
- Byliście naprawdę lepsi. Mam nadzieję, że do przyszłego 
roku poprawimy naszą formę i wygramy. Najważniejsze 
jednak, że będziemy mogli znów spotkać się i rozegrać mecz 
- mówił Griss Markuss, menedżer drużyny niemieckiej .  
P o  meczu trwały jeszcze dyskusje na temat taktyki ,  błędów, 
celnych i mniej celnych strzałów. Zawodnicy b�dą mogl i  
wykorzystać rady i wskazówki kolegów już  za rok, tym 
razem na boisku w L61nch . (KA) 

Działo s ię 75 lat temu  . . .  
D rogi Czytelniku ! 
Kontynuujemy cykl krótkich infonnacji przedstawiających 
rzeczywistość w powiec ie  lubl ini eckim w 1 927 r. Informacje 
takie posiadamy dzięki udostępnionym przez Jana Myrcika 
zbiorom "Tygodnika Powiatowego" .  Czasopismo to 
obejmowało swym zasięgiem powiat lubliniecki, ukazywało 
się raz w tygodniu. 

Szkoła ta11ców Bal Parnasowa 
Częstochowa - Lubliniec 

Niniejszym zawiadamiam Sz. Pm1stwo, że w dniu 15 lutego 
,: b. rozpoczęlysię lekcje ta,iców wsaliHotelu P Rzeźnika. 

(,, T)godnik Powiatowv ", 19 lutego 1927  1:) 

Łaźnia Miejska w Lublińcu 
Poleca kąpiele natryskowe, wanienkowe, parowe i suche 
czyli rzymskie. 
Specjalności: 
- elekflyczne kąpiele żarówkowe, 
- elektryczne kąpiele lukowe, 
- elektryczne opromieniowania słoneczne. 

Lubliniec, dnia 25 kwietnia 1 927 r. 
MAGISTRAT Orlicki Burmistrz 

("Tygodnik Powiatowy", 1 4  maja . 1 927 r. 
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Ludzie naszej ziemi 

Profesor dr hab . Antoni Gładysz - socjolog kultury 

W c y k l u  
a r t y k u ł ó w  
" Ludzie naszej 
z i e m i " 
w s p o m n i a ł e m  
j u ż w i e l u  
z a s ł u ż o n y c h  
l u dz i ,  k tó rzy 
u r o d z e n i e m  
b ą d ź  p r a c ą  
związani byli z 
z i e m i ą 

Spotkanie Jana Myrcika z Antonim Gładyszem I u b I i n i e  c k  ą .  
Dzisiaj chciałbym wspomnieć człowieka wielkiego formatu, 
socjologa kultury profesora Antoniego Gładysza, wielce 
zasłużonego pedagoga i uczonego. 
Dnia 1 3  sierpnia 2002 roku Jego doczesne prochy spoczęły na 
cmentarzu w Tarnowskich Górach. Profesor spoczął na zawsze w 
mieście, z którym przez wiele lat był związany i które ma Mu wiele 
do zawdzięczenia, choćby tylko wymienić "Święto Gwarków". 
Antoni Gładysz urodził się w 1 9 1 5  roku w małej miejscowości 
Szum pod Kluczborkiem. Po ukończeniu gimnazjum w Kępn ie, 
studiował w latach 1 934 - 1 938 polonistykę i socjologię na 
Uniwersytecie Poznańskim. Jego wykładowcami i promotorami 
byli wybitni uczeni m. in .  profesorowie Florian Znaniecki i Roman 
Pollak. W czasie wojny Antoni Gładysz - ukrywając się przed 
okupantem - pracował jako młynarz w Glinicy. L iczni rolnicy nie 
wiedziel i ,  że mąkę m ie l i ł  magister socjologii i polonistyk i .  Znali 
Go jedynie jako dobrego "Antka - młynarza", który -jak to profesor 
określał - "nie cyganił na wadze" .  Gl iniczanie byli bardzo 
zdziwieni, gdy po wyzwoleniu Antoni Gładysz zorganizował 
polską szkolę w tej miejscowości i przez dłuższy czas był jej 
kierownikiem. Lata spędzone na ziemi lublinieckiej ,  wśród 
wiejskiego ludu pozwoliły przyszłemu profesorowi lepiej poznać 
zagmatwane losy śląskiej ziemi, jej kulturę i obyczajowość. 
To procentowało później w Jego karierze naukowej ,  poświęconej 
głównie szeroko pojętej kulturze Śląska, a także pracy 
dydaktycznej w szkoln ictwie wyższym. Profesor Gładysz 
pracował wiele lat w Śląskim Instytucie Naukowym, był także 
dyrektorem Studium Kultury i Oświaty w Katowicach a w latach 
70-tych ubiegłego wieku zorganizował F il ię Uniwersytetu 
Śląskiego w Cieszynie, w której przez wiele lat piastował godność 
prorektora a także dziekana Wydzia łu  Pedagogiczno -
Artystycznego. Przez cale swoje długie życie był niestrudzonym 
badaczem i twórcą. 

Kultura śląska, a patrząc szerzej - kultura polska i europejska ma 
M u  wie le do zawdzięczenia .  Nam mieszkańcom ziemi 
lublinieckiej , Śląskowi i Polsce przybl iżył wielkie postacie naszej 
małej ojczyzny: Jana Nikodema Jaronia (praca doktorska), Jana 
Dzierzonia, Jozefa Lompę, Jana Przybyłę .Dorobek pisarski 
Antoniego Gładysza - książki, a11ykuły naukowe, periodyki - jest 
pokaźny i zapełniał on wiekową l ukę kulturoznawstwa śląskiego. 
Dopełnieniem Jego naukowej pracy jest wydana w ostatnich 
dniach życia profesora książka pt. "Sto lat kultury na Górnym 
Śląsku" . 
Piszący te słowa znał Profesora przez ki lka dziesięcioleci. 
Studiowałem "u Niego" przez prawie 8 lat, koócząc najpierw 
Studium Kultury, a później studia magisterskie. Profesor Gładysz 
był także recenzentem wielu moich publikacj i zwartych, do 
których chętnie i bezinteresownie pisywał "przedmowy" 1 

"posłowia". N iech czytelnik mi wybaczy, że pomieszcze 
zakoóczenie tych wspomnień o profesorze Gładyszu 
fragmentów mojej "mowy" wygłoszonej nad Jego mogiłą: 
" . . . Żegnamy dziś na zawsze człowieka bardzo prawego. 
uczonego i nauczyciela akademickiego, przyjaciela nas 
wszystkich. Byleś dla nas profesorze Antoni wielkim 
autorytetem i niedoścignionym Wzorem. Dziękujemy Ci za 
przekazaną wiedzę, za życzliwość, przyjaź,i i dobroć. 
Szczególnie moje pokolenie Ślązaków - dzieci wojny, któ,ych 
historia srodze doświadczała- dziękuje Ci za to, że kazałeś nam 
uwierzyć w siebie, że przekonywałeś iż Ślązak może i powinien 
ko/zczyć wyższe, humanistyczne uczelnie. Tysiące absolwentów 
cieszy,iskiej Filii Uniwersytetu Śląskiego wypełnia Twój 
testament służąc śląskiej kulturze i edukacji. Żegnam Cię 
również w imieniu mieszkwiców ziemi lublinieckiej. któtych 
darzyłeś tak wielkim szacunkiem i którym służyłeś swoim 
talentem, wiedzą i pracą ". " . .  Powiedziałeś do mnie Profesorze 
na kilka dni przed Ti-voim odejściem: Janku, rozpoczął sięflnisz 
mojego życia, wszystko ma nvój kres, odchodzę. i tak Bóg 
pozwolil mi  długo żyć. I odszedłeś. Tak majestatycznie odchodzą 
tylko ludzie wielcy. A le Ty Profesorze nie całkiem odc/w 
Zostawiłeś nam bogate wiano Twojej twórczości, zosta ś 
przykład człowieka bez reszty oddanego ludziom i temu 
wszystkiemu, co mieści się w szeroko pojętej definicji pojęcia 
KULTURA ". 
I jeszcze jedno - bardzo proste zdanie: Profesor Antoni Gładysz 
był DOBRYM CZLOWIKIEM. 
I to  prawie wszystko co o NIM na  razie chc iałem powiedzieć. 

Jan Myrcik 

W y d  a w c a: Starostwo Powiatowe w Lublińcu, u l .  Paderewskiego 7 , te l .  (3 4) 3 5 1 -05-05 ,  35 1 -05 - 1 7 , 3 5 1 -05 -00, fax 
( 34) 3 5 1 -05- 1 1 , 
E-mai l :  sekretariat@powiat . l c . p l , e - mail :  starosta .s lu@powiaty polskie .pl , www.starostwo. lubliniec .powiaty.net, 
www.powiatlubliniecki.zpp .pl 

Skład redakcyjny : Kazimierz Bromer, Sylwia Fronczek, Bogusław Hrycyk, Aneta Konieczny, Tadeusz Konina, 
Jan Myrcik. 

D r u k : D r u k a r n i a  S I L  V E G  D R U K  S . C . ,  L u b l i n i e c ,  u l .  N i e g o l e w s k i c h  1 2 , 
t e l .  3 5 6 - 2 9 - 6 1 .  
Redakcja zastrzega sobie prawo adjustacji tekstów, skrótów, wprowadzania śródtytułów. Materiały są drukowane 

I hez h o n orariów i n ie p o dlegają zwro to wi.  
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Zbigniew Werner - pracownik P P KS w L ublińcu, 
przewodniczący NSZZ "Solidarność" w PPKS w Lublińcu 

- Mijająca kadencja nie zawiodła mnie. Wybierając naszych 
przedstawicieli w wyborach samorządowych zawsze liczymy na to, 
że ich obietnice przedwyborcze staną się rzeczywistością. Minione 
cztery lata były okresem realizacji danych nam obietnic. Wiele się 
zrobiło, wiele jeszcze pozostało do zrobienia. Dużym osiągnięciem 
jest obwodnica, życzyłbym sobie więcej takich dróg. Pozostał 
jeszcze problem wzmożonego ruchu samochodów w centrum 
Lubli,ica. Mam nadzieję, że w ciągu następnej kadencji zostanie on 
rozwiązany. 

L idia Kucharczyk - wiceburmistrz Woźnik, radna Rady Powiatu 
- Podsumowując minioną kadencję myślę, że była dobra, tzn. efektywna. Przeprowadzono 
remonty w jednostkach organizacyjnych podlegających powiatowi, dobrym rozwiązaniem 
okazało się przejęcie dróg powiatowych przez gminy. Mają one teraz możliwość szybkiego 
reagowania na zaistniałe problemy. Mniej optymistycznym akcentem była służba zdrowia, 
której przejęcie zbiegło się z wprowadzaną reformą zdrowia. W tym obszarze nie udało się 

wszystko tak, jak byśmy tego chcieli. Pozytywnie oceniam nawiązanie współpracy z 
p iatem Lorrach. To partnerstwo już teraz ma pozytywny oddźwięk wśród społeczności 
powiatu. Na osiągnięcia tej kadencji należy patrzeć poprzez pryzmat poszczególnych 
dziedzin. Myślę, że w każdej z nich osiągnęliśmy dużo. 

- Leon Gorol - rolnik, wiceprzewodniczący Rady Miasta w Woźnikach 

- W ciągu minionych czterech lat robiło się dużo i co najważniejsze - w 
każdym sołectwie. Za największe osiągnięcie uważam budowę szkoły w 
Psarach. Takiej inwestycji nie powstydziłoby się nawet duże miasto, a 
co dopiero wieś. Przeprowadzona została również modernizacja dróg, 
m. in. w Piasku, wyremontowano strażnicę. Chciałbym żeby następna 
kadencja przyniosła tyle korzystnych zmian, co ta mijająca. (KA) 

"Ziemia Lubliniecka " 
- cennik ogłoszeń 

cala strona (27,5 cmx 19 cm)- 500 zł + 22°/o VAT = 610 zł 

1/2 strony ( 1 3,3 cm x 19  cm) - 250 zł + 22 % VAT = 305 zł 

1/4 strony (1 3,3 cm x 9,2 cm) - 125 zl + 22% VAT = 152,5 zł 

1/8 strony (6,6 cmx 9,2 cm) - 62,5 zl + 22% VAT = 76,25 zł 

- ogłoszenia umieszczane są na kolorowych stronach okładki; 
- za umieszczenie dwóch i więcej ogłoszeń - zniżka 10%; 
- gazeta jest bezpłatna, ukazuje się od 8 do 1 O razy w ciągu roku; 
- nakład: 5 tys. egzemplarzy; 
- odbiorcami są mieszkańcy i przedsiębiorcy z terenu powiatu 
lublinieckiego. 

Kontakt: Aneta Konieczny, tel. (0-34) 3 51-05-17, 
E-mail: anetakonieczny@wp.pl 
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Numery telefonów 
Starostwa Powiatowego 

w Lublińcu 
Fax - 35 1 -05- 1 1 ,  

§tarosta - 5 1 -05-00, 

Wicestarosta - 35 1 -05-05, 

Sekretarz - 35 1 -05-05, 

Skarbnik - 35 1 -05-04, 

N a c z e l n i k  W y d z i a ł u  
Budownictwa 
- 35 1 -05-33, 

Naczelnik Wydziału Komunikacji 
i Drogownictwa 
- 35 1 -05- 1 9, 

Naczelnik Wydziału Geodezji, 
K a r t o g r a fi i  i G o s p o d a r k i  
Mieniem: 
- 35 1 -05-09, 

Biuro Rady i Zarządu Powiatu 
- 35 1 -05-20, 

Wydział Budownictwa 
- 35 1 -05-06, 

Wydział Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa: 

- 35 1 -05-05, 
- 35 1 -05-07, 
- melioracja -35 1 -05-34, 

Wydział Geodezj i, Kartografii 
i Gospodarki Mieniem: 

- ewidencja gruntów - 35 1 -05-08, 
- gospodarka gruntami - 35 1 -05- 1 0, 
-ośrodek dokum. geod. -kartograf. 
- 35 1 -05- 1 8, 
- ośrodek dokumentacj i geod.- kart. 

- pracownia - 35 1 -05-28, 
-ewidencja gruntów - obsługa 
interesantów - 35 1 -05-29, 

- zespół uzgodnień - 35 1 -05-36, 
Wydział Organizacji :  

- kadry - 35 1 -05-20, 
- oświata - 35 1 -05- 1 7, 
-ochrona zdrowia, pomoc społeczna, 
promocja, kultura - 35 1 -05-05, 

- sprawy obywatelskie, obrona 
cywilna - 35 1 -05- 1 3, 
- infonnatyk - 35 1 -05-25, 

Wydział Komunikacji 
i Drogownictwa: 

- rejestracja pojazdów - 35 1 -05- 1 6, 
- prawa jazdy- 35 1 -05- 1 2, 
- inspektor ds. drogownictwa 
- 35 1 -05-35, 

Wydział Finanswy: 
- płace - 3 5 1 -05-22, 
- księgowość - 35 1 -05-24, 
- księgowość - 35 1 -05-2 1 ,  
- księgowość - 35 1 -05-26, 
- księgowość - 3 5 1 -05-27, 

Współpraca z Unią Europejską 
- 3 5 1 -05- 30, 

Powiatowy inspektor nadzoru 
budowlanego 

- 35 1 -05-23, 

Pełnomocnik ds. zamówień 
publicznych 

- 35 1 -05-33, 
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ZJ EZ. 02- ALN I E  
MAsz P RO B L E MY 
Z KO M P UT E RE M ?  

BASENY Z P IŁKAMI ZADZWOŃ ! 
� RY KOMPUTEROWE . EKSPRES SERWIS 

......,.,, . ._. 1 NT E R  N ET MODERNIZACJA KOMPUTERA 

ORGANIZUJEMY PRZY JĘCIA 
URODZINOWE DLA DZIECI 

� � J UŻ OD 1 00 ZŁ 
INST. ELEKTRYCZNE, POMIAR 
DOMOFONY WIDEODOMOFONY 

TEL. 353-1 0-96, 0501 7501 39, 60341 1 953 

Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowo-Usługowe 

kłady lęsn 

E. R.J. Drążek Spółka Jawna 

42-700 Lubl iniec, u l .  Dębowa 1 ,  tel . 10-34) 356 27 88, 327 02 47 

Polecamy sz oki asortyment 

· 1sa i wtdlin w cenach lwrtowych. 

Bazuiemy tylko na surewcu 

kraiowpa. 

OłtŃWl• .. aaic•• .. ..  vw• •iit 
za pomocą komór wtdzarniczych. 


